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Tudósítás a BNV-ről 

A főszerep a könnyűiparé 
Csütörtökön, akárcsak szer-

da délután, szakmai nappal 
nyitott az őszi BNV, amelyet 
a nagyközönség először csak 
déltől látogathat. Ezúttal a 
kötött-szövött alsó- és felső-
konfekció, valamint a textil-
méteráru-termelő üzemek ta-
lálkoztak kereskedelmi part-
nereikkel. 

..Házon kívül" a szovjet ke-
reskedelmi kirendeltségen 
tartott szakmai és sajtótájé-
koztatót a Raznoexport Kül-
kereskedelmi Egyesülés, mely 
több mint 1X00 termékével 
vesz részt a fogyasztási cik-
kek árubemutatóján, s jó né-
hány olyan elektromos ház-
tartásigép-újdonságot kínál, 
amelyek jövőre megjelenhet-
nek a hazai üzletekben. 

Az őszi Budapesti Nemzet-
közi Vásáron a főszerepet a 
könnyűipar játssza. Az „Öl-
tözködés", az „Otthon" és a 
„Szabad idő" ágazatban, az 
A és a C csarnokokban, va-
lamint a 17-es és a 28-as pa-
vilonokban, összesen mintegy 
10 ezer négyzetméteren állí-
tanak' ki a könnyűipari vál-
lalatok és szövetkezetek. A 
szakosítás vásáron belül is 
nagy könnyedséget és jobb 
áttekinthetőséget biztosít. Jó 
ez a szakembereknek, de a 
nagyközönség számára is 
előnyt jelent. A hatalmas A 
pavilonban találkozhatunk 
több szegedi, vagy környék-
beli vállalattal is 

A Kenderfonó és Szövőipa-
ri Vállalat kiállítási terüle-
tét ízlésesen rendezték be. A 
hagyományos ponyvaanya-
gok, kötelek és zsinegek mel-
lett ú j termék a sokféle szín-
ben készített és bemutatott 
bútorszövetek, műanyag zsá-
kok, amelyekből a vállalat 
újszegedi gyárában évente 9 
millió darabot készítenek. 
Ebből a praktikus és olcsó 
csomagolóanyagból szívesen 
vásárolnak a külföldi cégek, 
de jut belőle a hazai piacra 
is. elegendő. 

A Szegedi Ruhagyár bemu-
tat ja a BNV nagycsarnoká-
ban minden termékét, a leg-

A KSZV bemutatójának egy részlete, ahol a bútorszöve-
teket állították ki 

Aes S. Sándor felvételei 

A Szegedi Ruhagyár női divatköpenyeinek nagy a kö-
zönségsikere 

újabb tiszti öltönyöket is. 
Női köpenyek', férfiöltönyök 
sokasága jelzi a szegedi gyár 
kiváló munkáját . A Szegedi 
Ruhagyárból egyre több fér-
fiöltönyt szállítanak külföld-

re, nemrégiben írtak alá egy 
kereskedelmi szerződést szov-
jet partnerekkel, hogy éven-
te körülbelül 2 millió rubel 
értékű, divatos férfiöltönyt 
gyártanak számukra. 

H közgazdász-
képzés 
megújítása , 

Üj tanterv lépett életbe 
az ú j tanévben a budapesti 
Marx Károly Közgazdaság-
tudományi Egyetemen. Mi a 
korszerűsítés lényege. Dr. 
Berend T. Iván rektor nyi-
latkozatában a többi között 
elmondotta: 

— Az ú j tanterv biztosít-
ja, hogy ne csak egy szű-
kebb specializációt választó 
hallgatói csoport, hanem, 
minden közgazdász hallgató 
rendelkezzenek megfelelő 
külkereskedelmi, szervezési, 
piaci, vállalati ismeretekkel. 
A szakok közötti élesebb kü-
lönbségek megszüntetésével 
— meggyőződésünk — erő-
södik az általános közgaz-
dászképzés, alapot nyúj tva 
a legkülönbözőbb területe-
ken történő továbbképzés-
hez, a még hasznosíthatóbb 
közgazdasági ismeretekhez. 
Mindez összefügg az elméle-
ti közgazdasági-társadalom-
tudományi ismeretek okta-
tásának kiszélesítésével és 
a nyelvoktatás fejlesztésével 
is. Az eddig úgynevezett nem 
nyelvigenyes szakokon pél-
dául két, két és félszeresére 
emeltük a nyelvórák számát. 
Az összevontabb oktatási 
szerkezetben jelentősen — 
mintegy egyötöddel-egyne-
gyeddel — csökkent a tan-
tárgyak száma. Az ú j tan-
terv lényeges változást je-
lent a számonkérés eddigi 
rendjében is, hogy a jövő-
ben a korábbinál mintegy 
harmadával kevesebb vizsga 
lesz egy-egy félév végén. , -

Mától kapható 

A konyhakész 
burgonya 

Pár soros hír tette közzé 
lassan egy éve, hogy konyha-
kész termékeket előállító 
üzem épül Szegeden, a MÉK 
szegedi tranzittelepén. 
Ugyanezt a hírt már múlt 
időben írhat juk meg, ugyan-
is elkészült hárommillió fo-
rintért a feldolgozó terem. 
A gépsort először burgonya-
tisztításra állították be, s 
ma, pénteken már árusít ják 
is — egykilós csomagok-
ban 8 forint 60 fillérért — a 
tisztított burgonyát az ÉLI-
KER kilenc üzletében. A 
Bajza utcai 16-os, a Lenin 
körúti 5-ös, a Széchenyi téri 
6-as, a Kölcsey utcai 31-es 
üzletben, az odesszai 17-es 
számú ABC-ben, valamint a 
Szivárvány, a Tarján, a Ta-
bán és a Csillag ABC-ben 
vásárolhatják meg a házi-
asszonyok a konyhakész 
burgonyát, amely a hozzá-
adott tartósító szerek hatá-
sára 48 óráig szobahőmér-
sékleten is megőrzi eredeti 
frisseségét. 

A feldolgozó üzem nagyobb 
éttermek és üzemi konyhák 
megrendeléseit is elfogadja, 
segítve ezzel a konyhai elő-
készítést, hiszen a tisztított 
burgonyát — melyet hasáb-
ba vágva is szállítanak — 
már csak öblíteniük kell a 
szakácsoknak. A közületek 
20 kilós polietilén zsákok-
ban kapják a burgonyát, s 
három nappal a szállítás 
előtt kell rendelésüket lead-
niuk. A tisztított burgonya 
egyébként ugyanúgy rendel-
hető meg, mint a zöldség 

és gyümölcs. Az értékesítő 
raktár a friss áruval együtt 
szállítja a burgonyát is. Az 
ú j terméket Szentes, Makó 
és Hódmezővásárhely üzemi 
konyhái és éttermei is meg-
rendelhetik. 

A feldolgozó üzem alkal-
mas arra, hogy később sár-
garépát, gyökeret, vöröshagy-
mát, főzőtököt, zöldborsót, 
karalábét tisztítsanak és ké-
szítsenek elő, ha a közületi 
fogyasztók és a háziasszo-
nyok megkedvelik az ú j szol-
gáltatást. 

Ülést tartott 
a városi tanács 

* # 

Megtárgyalta a DELEP munkáját 
Tegnap, csütörtökön Papp Gyula tanácselnök elnökle-

tével ülést tartott Szeged megyei város tanácsa. Az ülésen 
jelen volt és felszólalt dr. Komócsin Mihály, az MSZMP 
Csongrád megyei bizottságának első titkára és dr. Perjési 
Lánzló, a Csongrád megyei tanács elnöke. Részt vett a ta-
nácsülésen Török József, az MSZMP Szeged városi bizott-
ságának első ti tkára is. A tanács elfogadta a lejárt határ-
idejű tanácsi határozatok végrehajtásáról szóló elnöki be-
számolót, majd A megyeszékhely — Szeged — helyzete és 
fejlesztésének feladatai című anyagot vitatta meg. Az 
anyagot — amelyet tavaly, november 27-i ülésén vitatott 
meg a Csongrád megyei tanács, s amelyről akkor részle-
tesen beszámoltunk —, a városi tanács végrehajtó bizott-
sága most informatív céllal terjesztette a tanácsülés elé. Az 
anyag vitájában felszólalt Sziládi Sándor, Nagy István, dr. 
Czene Mihály, Kardos János, dr. Perjési László, Bódi János 
és dr. Komócsin Mihály. A vita eredményeként a tanács 
úgy határozott, hogy az anyagban foglalt megállapításokat 
és ajánlásokat a végrehajtó bizottság használja fel a fo-
lyamatban levő tanácsi programok, s az ötödik ötéves terv 
végrehajtása során. 

A DÉLÉP beszámolója 
Sipos Mihály, a DÉLÉP 

igazgatója terjesztette a ta-
nács elé azt az anyagot, 
amelyben a vállalatnál a 
dolgozók érdekében végzett 
egészségügyi, szociális, mű-
velődésügyi munkáról, a 
munkaügyi jogszabályok vég-
rehajtásáról, s a DÉLÉP-nek 
a lakosság számára végzett 
munkájáról számolt be a vá-
rosi tanácsnak. Az anyag vi-
tájában felszólalt Hofgesang 
Péter és Prágai Tibor ta-
nácselnök-helyettes, aki a 
végrehajtó bizottságnak a 
beszámolóval kapcsolatos 
állásfoglalását ismertette. 

A DÉLÉP Dél-Magyaror-
szág legnagyobb építőipari 
vállalata, amelynek jelenlegi 
szervezete 1975-ben alakult 
ki. Három megyét — Csong-
rád, Békés és Szolnok — 
ölel fel- a vállalat működési 
körzete, csúszózsalus techno-
lógiában pedig országos ha-
táskörrel rendelkeznek. Ta-
valy a vállalat 6038 dolgozó-
jával, 1,2 milliárd forint ér-
tékű eszközeivel több mint 
2 milliárd forintos termelési 
értéket állított elő. 

az ember 
A vállalat szerteágazó te-

vékenységének fejlesztése, 
nagy értékű eszközeinek mi-
nél jobb kihasználása csak 
akkor képzelhető el, ha az 
irányításban, a szervezésben, 
s a végrehajtásban is sokol-
dalúan képzett, nagy tudá-
sú szakemberek dolgoznak. 
Érthető tehát, hogy a válla-
lat sokat tesz azért is. hogy 

dolgozóit megtartsa, képzé-
süket és továbbképzésüket 
elősegítse. Dolgozóik lakás-
építését a negyedik ötéves 
tervidőszakban például 6,8 
millió forinttal támogatták, s 
emellett 1975-ben az algyői 
városrészben még 80 lakást 
építettek dolgozóik számára. 
Sok milliót költ a vállalat 
munkásszállásainak fenntar-
tására, a dolgozók kulturál-
tabb szállítására, gyermekeik 
óvodai elhelyezésére, étkez-
tetésre, s a szociális ellátás 
egyéb formáira, ám a válla-
latnál így is meglehetősen 
nagy a fluktuáció. Márpedig 
népgazdasági feladatait a 
vállalat csak akkor teljesít-
heti, ha elegendő munkás-
kézzel és szakemberrel ren-
delkezik. 

Éppen ezért nagy figyel-
met fordítanak például a 
szakmunkásképzésre. 

Az emberközpontúság kell, 
hogy jellemezze a vállalat 
mindennapi tevékenységét, 
hiszen elegendő szakember-
rel csak akkor fognak ren-
delkezni, ha részt vállalnak 
képzésükben. Sok figyelmet 
fordítanak dolgozóik tovább-
képzésére: a vállalati to-
vábbképző iskolán évente 
600—700 dolgozójuk tanul. 

Termelékenyebben 
A vállalat sikeresen telje-

sítette IV. ötéves tervi cél-
kitűzéseit: 7,5 milliárd fo-
rint termelési értéket hozott 
létre. A tervezett 8124 la-
kással szemben 8826-ot ad-
tak át. 6400 lakást házgyári 
elemekből építettek. Az át-
adott lakásokból 7381 Szege-
den épült. Emellett számos 

vállalat és intézmény építke-
zéseiben vettek részt. Bár a 
kapfsolódó létesítmények épí-
tésében elmaradtak a terve-
zettől, 57 iskolai tantermet, 
650 óvodai és 260 bölcsődei 
férőhelyet építettek. 

Az V. ötéves tervben a 
vállalat tovább akar ja javí-
tani munkáját , több mint 12 
milliárd forint értékű ter-

melést irányzott elő. Mint-
egy 13 ezer lakás átadását 
tervezik az öt év alatt, s eb-
ből Szegeden 9515 lakás át-
adását tervezik. Gondot for-
dítanak a gyártmányfejlesz-
tésre, például házgyári ele-
mekből iskolák, óvodák és 
bölcsődék építésére. Szege-
den 100 iskolai tantermet, 
1200 óvodai és 380 bölcsődei 
férőhelyet terveznek építeni. 

A tanács elismerését fe-
jezte ki a DÉLÉP párt-, ál-
lami és tömegszervezeti ve-
zetőinek a dolgozók érdeké-
ben kifejtett tevékenységü-
kért, s elfogadta a vállalat 
beszámolóját azza! hogy a 
vállalat V. ötéves tervi 
munkájában használja föl a 
végrehajtó bizottság ajánlá-
sait. 

Interpelláció 
és lemondások 

A tanács elfogadta a me-
gyei tanácstagok városi cso-
port jának tevékenységéről 
szóló beszámolót, amelynek 
előadója dr. Csáki Eva me-
gyei tanácstag volt. Elfogad-
ta a tanács a városfejleszté-
si és műszaki bizottság be-
számolóját is, amelynek vi-
tá jában Pigniczki György 
szólalt fel, s megismerke-
dett a tanács a megyei ta-
nács elnökének a helyi ta-
nácsok működésének né-
hány tapasztalatáról kiadott 
tájékoztatójával is. Végül 
Hörömpő József tanácstag 
interpellált a Marx téri piac 
szűkös volta, 6 a környék for-
galmának rendezetlensége 
miatt, amelyre az illetékes 
osztályok képviselői vála-
szoltak. 

Papp Gyula tanácselnök 
jelentette be, hogy a 38-as 
körzet tanácstagja. Halász 
Árpád elköltözése miatt, a 
105-ös körzetből pedig Gera 
Istvánná egészségi állapota 
miatt lemondott tisztségéről. 

(A tanács lemondásukat tu-
domásul vette. 

A tanács ülése Papp Gyula 
zárszavával ért véget. 

Levéltári konferencia 
Háromnapos országos le- felelő épülettel. Országszerte 

véltári konferencia színhelye egészségtelen raktárhelyiség-
volt a kecskeméti Tudomány b e n r o n g á l ó d n a k a n a g y é r_ 
és Technika Háza. A csü- , „ 
. . . . . . . . . . téku iratanyagok, ami a le-
tortokon veget ért tanacs- 7 6 ' 
kozáson — Borsa Istvánnak, véltári hálózat korszerűsíté-
az Országos Levéltár főigaz- sét sürgeti. 
gató-helyettesének vitaindító A z e l h a J l g z o t t j a v a s l a t o k 

előadása alapján — a levél-
tárak technikai fejlesztésé- k ö z ü l f i g y e l m e t é r d e m e l t 0 " 
nek szükségességét és lehe- vábbá a levéltári módszer-
tőségeit vitatták meg az or- tani központ létrehozásának 
szág minden részéből érke- gondolata, a technikai vív-
zett szakemberek. Hangoz- m á n y 0 k g y 0 r s a b b e i t e r j e s z _ 
tatták egyebek között, hogy 

Előtérben a szolgáltatások 
A jövő hónapban ül össze a szövetkezetekben. Egyebek mint 1970-ben. Kialakult 

az ipari szövetkezetek V I ! mellett megvonták a szolgál- elektroakusztikai és elektr® 
kongresszusa, s mint ilyen- tatótevékenység mérlegét is. mos háztartási gépek javítA 
kor szokás, számvetés készült Ebből kitűnik, hogy a szo- sára alkalmas szervizhálózíi 

cialista szektoron belül ma is. Számottevően bővült r 
már a szövetkezetek látják' textiltisztítást végző szőve* 
el a kiemelt ipari jellegű kezeti részlegek hálózatai 
szolgáltatások több mint 1970-ben még csak 5. de a 
egynegyed részét. Ezekben a tervidőszak végén már 14 
lakosság érdekében legerőtel- megye területén foglalkoztak 
jesebben fejlesztett ágaza- kelmefestéssel, vegytisztítás-
tokban emelkedett legszámot- sal szövetkezetek. 
tevöbben a szövetkezeti tel- . , . , .. „ . . . . . ... , , Az elmúlt ot ev alatt a vi-jesitmeny aranya ot év alatt. d é k l a k o J ? k ö r é b e n v é e . 
A gépjárműjavítás 25,1, az ° f k l l a k o : f a . g k ö . r e b e " v e g " 
elektromos háztartási készü- z e " A szolgai tatotevekenyseg 

ketszer olyan gyorsan nott, lékek' javítása 15,5, az elekt-
roakusztikai berendezéseké 
13,6, a mosás-vegytisztítás, 
kelmefestés 8,9 százalékkal 

teké, pedig a felvevőhelyek 
száma összességében nem 
emelkedett. 1975-ben megkö-

jelenleg az Országos Levél- tése, a gépi feldolgozás be-

táron kívül egyetlen intéz- vezetese a 
meny sem rendelkezik meg- kákban. 

levéltári mun-

^ r b a ^ r t e s ^ l ó v a ^ í z é r t - 2 e l í t ö l e g 1 5 8 0 0 l I y e n « 
nyebb í i é r t é k b e n — ót év ^ k b ö 1 9 9 0 0 v i d e k -
alatt mindössze 6 százalék-
kal — bővült részint a szó- A szövetkezetek' számolnak 
vetkezetek szemlélete, részint azzal, hogy az életszínvonal 
pedig különböző külső okok további növekedése, az igc-
miatt. nyek fokozódása miatt azöt-

A számvetésből kiderül az éves tervben a lakossági szol-
is, hogy a lakosságnak nyáj- gáltatásókat mintegy 32—35, 
tott összes szolgáltatásuk ér- ezen belül a kiemelt tevé-
téke tavaly 2,2 milliárd fo- kenységet 65—70 százalékkal 

, rint volt, 4,9 százalékkal több, kell bővíteni. 

/ » 


